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Bayer Károly elnök köszöntötte a megje-
lenteket, köztük az E.ON-Ruhrgas mun-
katársait, Diethelm Mohrt és Horst Kor-
tét, akik a Gázközösség tiszteletbeli tag-
jai. Az elnök beszámolójában az egye-
sület elmúlt évi hagyományos program-
jainak felsorolása után a gázközösségi
tagok munkáját megváltoztató körülmé-
nyeket elemezte hosszabban:megváltoz-
tak a körülmények, a jogszabályok és
maga a DDGÁZ is.

� A Gázközösség megalakulása óta el-
telt elsõ idõszakban, 1997-tõl 2003 végéig
folyamatos volt a fejlõdés � mondta Bayer
Károly beszédében. � A DDGÁZ szervezeti
felépítése alkalmas volt arra, hogy támogas-
sa a Gázközösség törekvéseit. Ekkor nyílt
meg a lehetõség a gázmérõ és nyomássza-
bályozó felszerelésére, késõbb pedig, amint
a törvény lehetõvé tette, a megbízottként vég-
zett mûszaki ellenõrzésre. Ezek mellett más
elõremutató intézkedések is történtek. Ezt a
helyzetet változtatta meg 2004-ben az új
gáztörvény, amelynek nyomán a DDGÁZ-
nak a Gázközösség számára ideális szerve-
zetét módosítani kellett. Ehhez társult, hogy
a mûszaki�biztonsági szabályozás bizonyta-
lanná vált a GOMBSZ hatályon kívül helye-
zésével. A DDGÁZ támogatása a megválto-
zott külsõ körülmények hatására a szakmai
és fejlesztési munkában kevésbé lehetett
hatékony.
Bayer Károly bevezetõ gondolatait azzal

a következtetéssel zárta, hogy a kialakult
helyzet változtatást igényel. Szerinte segíthet,
hogy a DDGÁZ szervezeti átalakítása rövi-
desen befejezõdik, és ezzel megnyílik a le-
hetõség a kapcsolatok újjászervezésére. Ki-
emelte, hogy a DDGÁZ csak egy tag a majd
kétszáz Gázközösségi tag közül, a változta-
tások meghatározásához a teljes tagság vé-
leményére, elvárásainak ismeretére is szük-
ség van.
Az elnök ismertette a mûszaki szabályo-

zással kapcsolatos helyzetet. � A GOMBSZ
hatályon kívül helyezése után a GMBSZ köz-
zététele sem hozott megoldást, mert ellent-
mondásokat tartalmazott, vitát váltott ki. Ezt

Kedves
Kollégák!
Hagyomány, hogy év végén vissza-
tekintünk az elmúlt idõszakra, össze-
gezzük a tapasztalatokat, és ezek
alapján megkíséreljük meghatároz-
ni jövõbeni teendõinket. Úgy gondo-
lom, mi is akkor cselekszünk helye-
sen, ha elvégezzük a számvetést, és
felvázoljuk a lehetséges jövõt.

Fel kell ismer-
nünk, hogy az el-
múlt idõszakban �
különösen a mö-
göttünk levõ év-
ben � a bennün-
ket körülvevõ vi-
lág, a piac és
munkafeltételeink
alapvetõen meg-

változtak. Ezek a változások elkerülhe-
tetlenek voltak, több tényezõ együttes
hatása okozta õket. Megtehetjük, hogy
nem veszünk róluk tudomást, de ez csak
ideig-óráig sikerülhet. Sokkal inkább fel
kell készülnünk arra, hogy alkalmazkod-
junk, tompítsuk a negatív hatásokat, és
amit lehet, elõnyünkre fordítsunk.
A megújult elnökség megkezdte az

elõkészítõmunkát. Elsõdleges feladatnak
tekintjük a saját internetes honlap létre-
hozását, a mûszaki szabályozás jobbítá-
sát, a feketemunka elleni küzdelmet, va-
lamint újra kell szervezni az átalakuló
engedélyessel való kapcsolatokat is. Szá-
molnunk kell azzal, hogy ezek egy része
nem azonnal, vagy nem gyorsan oldható
meg, kitartó, folyamatos munkára lesz
szükség.
Sokszor beszéltünk arról, hogy aGáz-

közösséget a tagjai tehetik közösséggé.
A tagság igényei alapján megfogalma-
zott céljainkat csak a tagok közremûkö-
désével lehet megvalósítani! A világmeg-
változott körülöttünk, bennünk is végbe
kell menniük azoknak a változásoknak,
amelyek segítségével az új körülmények
között is meg tudjuk valósítani céljainkat.
Ehhez kívánok minden tagunknak az

új évben erõt, kitartást és sok sikert!
Bayer Károly,

a Gázközösség elnöke

Vezetõségválasztó közgyûlés
és szabadidõs nap

feloldandó jelentették meg az E.ON-csoport
tagjai, a DDGÁZ és a KÖGÁZ a közös Mû-
szaki Kézikönyvet. A kézikönyvhöz kapcsoló-
dóan konzultációkat tervezünk, ezeken a te-
rületgazdák és azok közvetlen vezetõi is részt
vesznek � mondta Bayer Károly.

A tagság
véleménye
2006 nyarán a Gázközösség összes tagjá-
nak kiküldésre került egy kérdõív, amelyet
54-en � a tagság 31%-a � töltöttek ki. Az
elnök szerint a kérdõíves megkeresés majd
az azt követõ személyes beszélgetések ered-
ményei tartalmukban és stílusukban is jelen-
tõsen különböztek. A kérdõíveken megfon-
toltság és önkritika is érzõdött, a személyes
beszélgetéseken igen sok javaslat és ötlet
született.
Bayer Károly beszédében összegezte a leg-

fontosabb kérdésekre adott válaszokat. Mint
elmondta, a �Milyenmértékben teljesült az ere-
deti elképzelése?� kérdésre a tagok28%-a sze-
rint teljesen, 56%-uk szerint részben, a válasz-
adók 16%-a szerint nem teljesültek az erede-
ti elképzelések. A rendezvényekkel való átla-
gos elégedettség az 5-ös skálán 3,5 volt.
� Az egyesület belsõ pályázataival kapcso-

latban a viszonylagos alacsony részvételi
arányt legtöbben a kontárokkal szembeni
esélytelenségben és az igazságtalan elbírá-
lásban látták � folytatta Bayer Károly. � Sze-
retném egyértelmûvé tenni, hogy az elbírálás
a beérkezett adatok alapján történik. A kö-
zölt adatokat ellenkezõ információ híján nincs
jogunk kétségbe vonni.
Az elnöki beszédbõl kiderült, hogy a kér-

dõívben és a személyes beszélgetések során
is a tagok Gázközösségen belüli saját aktivi-
tása fontos téma volt. A válaszolók 20%-a
állította magáról, hogy nem aktív, 20% ak-
tívnak mondta magát, 60% válaszolta azt,
hogy tehetne többet is. A Gázközösséggel
összességében a válaszolók 16%-a elégedett,
65%-a inkább elégedett és 19%-a elégedet-
len.

Augusztus 26., Fadd-Dombori

Folytatás a 2. oldalon
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Folytatás az 1. oldalról

A válaszolók fejlesztendõ területnek nevezték
többek között a szakmai érdekképviseletet, a
közösségi kapcsolatokat, a továbbképzést, a
kontárokkal szembeni védelmet, a marketin-
get és az információk adását. A kontárok a
válaszadók 88%-a szerint problémát jelente-
nek, 72% személyesen tapasztalta jelenlétü-
ket munkája során.
A kutatás eredményei szerint egyértelmû

az az igény, hogy a tagok ne adják nevüket a
kontárok által végzett munkához, és segítse-
nek a felderítésben. Többek szerint folyama-
tosan tájékoztatni szükséges a fogyasztókat
a jelenség veszélyeirõl. Vannak, akik szerint
a tagok semmit sem tehetnek, vagy ez nem a
tagok dolga.
A piackutatás során nem csupán a Gáz-

közösség tagjainak véleményét mértük fel �
mondta az elnök, aki a következõ igényeket
emelte ki beszédében. A szakmabeliek azt
várják elsõdlegesen, hogy a DDGÁZ ZRt. fej-
lessze tovább a fogyasztókkal és a gázsze-
relõkkel fenntartott kapcsolatait. Remélik,
hogy a szervezeti átalakulás hatékony és
egyszerû együttmûködést eredményez és to-
vább egységesülnek a gázszerelõket érintõ
eljárások.
A Gázközösséggel kapcsolatban elhang-

zott vélemények alapján kitûnik, hogy � mind
a jelenlegi, mind a nem Gázközösségi tagok
véleménye alapján � aGázközösségnek egy-
értelmûen van jövõje, értelme, de jobban kell,

hogy képviselje a tagok érdekeit és nyújtson
több elõnyt.

Hogyan tovább,
Gázközösség?
Bayer Károly szerint a Gázközösséget a meg-
változott körülmények és a tagság véleménye
alapján szükséges továbbfejleszteni. A követ-
kezõ pontokra tért ki beszédében:
� Összhangot kell teremteni a lehetõségek
és az igények között.

� Ki kell dolgozni az elõnyök, kedvezmények
azon körét, amelyet a tagok garantáltan
meg is kaphatnak, valamint biztosítani kell
a meglévõ jogosítványok kihasználható-
ságát.

� A DDGÁZ vezetõi továbbra is vegyenek
részt aktívan aGázközösség rendezvényein
és találkozóin.

� Jól karbantartott saját honlapra, gyako-
ribb megjelenésû hírlevélre, decentralizált
szakmai rendezvényekre van szükség.

� Ki kell alakítani azokat a módszereket,
eszközöket, amelyekkel vissza lehet szorí-
tani a feketemunkát, és növelni lehet a
tagok piaci részesedéseit.

� Ennek a változtatásnak a végrehajtása
nem képzelhetõ el varázsszóra vagy kézrá-
tétellel � mondta az elnök. � Hosszú, idõigé-
nyes munka eredménye lehet, szükséges hoz-
zá a tagok közremûködése is. A DDGÁZ ve-
zetõi egyértelmûen kinyilvánították, a megol-
dások megkeresésében és kidolgozásában,

valamint az azt követõ mûködtetésben part-
nerek kívánnak lenni. A folytatás módjának
kidolgozása a tagság bevonásával a Gázkö-
zösség következõ vezetésére hárul. Ehhez kí-
vánok sok sikert! � zárta beszédét Bayer Kár-
oly.

A közgyûlés az elnöki beszá-
molót ellenszavazat, tartózkodás
nélkül elfogadta.

Az alapszabály
módosítása
Az alapszabály módosítását egy-
részt a jogszabályváltozások,
másrészt a felügyeleti szerv, az
ügyészség követelményei indokol-
ták.
A közgyûlés által elfogadott

fontosabb módosítások:
� A tagok 1/3-a bizonyos ese-
tekben kérhet titkos szavazást.

� Pontosítva lett az elnök felada-
ta.

� Pénzügyekben, a bankszámla
felett az elnök és az elnökhe-
lyettes együtt rendelkezik.

� A számvizsgáló bizottságmeg-
választása a közgyûlés hatás-
körébe tartozik.

� A tagsági viszony az elnökségi
ülésen hozott határozat nap-
jával kezdõdik.

Bizottsági
beszámolók
Czétány László a tagfelvételi bizottság részé-
rõl elmondta, hogy tavaly 8, idén 7 új tagja
lett az egyesületnek. A tagság megszünteté-
sét kérte a 2004�2005 évben 5 fõ, 2005�
2006 között 3 fõ. Az elmúlt egy évben 2 cé-
get számoltak fel.
Tagdíj nem fizetése miatt tavaly 10 céget,

idén 7 céget kellett kizárni. A tagság száma
2004-tõl 2006-ig 189 fõrõl 177-re csökkent.
� Az elmúlt évben a tagság megkímélte az

etikai bizottságot, nem volt egyetlen egy be-
jelentés sem. Ezt a tendenciát tartsuk a jövõ-
ben is az etikai bizottság képviseletében �
mondta Leikauf Tibor.
A számvizsgáló bizottság vizsgálatának

eredményét ismertetve Schmuck Róbert el-
mondta, hogy az egyesület gazdálkodása sta-
bil. A számviteli fegyelem elõírásait minden
esetben betartották.

Jelölés az elnökség
tagjaira
A jelölõbizottság összesítése szerint 28 fõ ka-
pott jelölést, közülük többen nem vállalták a
jelölést, de azokra sem lehetett szavazni, akik
nem voltak jelen a közgyûlésen.

45 tag szavazott,
az elnökség tagjai lettek:
Bayer Károly (43 szavazat), Cserkúthy László
(41), Huszár Tibor (37), Czétány László (33),

Vezetõségválasztó közgyûlés
és szabadidõs nap

Szavaz a közgyûlés
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Az új gáztörvény lehetõvé tette a földgáz-
ipar elosztói engedélyeseinek, hogy a
csatlakozó vezetékek és fogyasztói beren-
dezések ellenõrzési jogát átadhassák
megbízottaiknak, amivel elsõként a
DDGÁZ ZRt. élt. Az intézkedést és a más
területeken tapasztalt átszervezésekrõl
tájékoztatni kellett a fogyasztókat. Ma
már látszik, hogy a döntések kedvezõ
hatásúak voltak.

� Amikor a szolgáltató egyes tevékenysé-
gek kiszervezésébe kezdett, meghonosítot-
tuk cégünknél az ISO 9001:2001-es minõ-
ségirányítási rendszert � nyilatkozta Reich Jó-
zsef, a cecei Ferroterm Kkt. üzletvezetõje. �
A minõsítés megszerzése közben kaptunk le-
hetõséget a nyomásszabályzók és a gázmé-
rõk felszerelésére. Ez a kezdeményezés be-
vált, ezért belevágtunk a mûszaki átvételi jog
megszerzésébe. Elvégeztem a DDGÁZ ZRt.
által elõírt tanfolyamot, és letettem a szük-

séges elméleti és gyakorlati vizsgát. Így 2005
õszétõl elkezdhettük a saját kivitelezésû mun-
káink mûszaki átvételét. A fõként Dunaújvá-
rosban és környékén dolgozó, a Gázközös-
ségben kezdetektõl tagságot vállaló cég
napjainkban már közel száz �önátvéte-
len�van túl.

� Milyen tapasztalatokat szereztek?
� Nagyon jó tapasztalatokról, kedvezõ

visszajelzésekrõl számolhatok be. A munkánk
saját mûszaki átvétele nagyobb figyelemre
késztet bennünket, sokkal körültekintõbben
dolgozunk. Amunkánk, akár amegbízó, akár
a saját magunk szemszögébõl nézem, gyor-
sabb, átláthatóbb lett. A fogyasztók értéke-
lik, hogy kevesebb szervezettel kell kapcsola-
tot tartaniuk, kevesebb kézben összpontosul-
nak a feladatok. Ez már azért is így van, mert
mi rendszeresen ugyanazokkal a bevált ter-
vezõkkel dolgoztatunk, így leendõ megbízó-
inknak õket ajánljuk, ahogy õk is bennünket.
Ebbõl az összefogásból mindenki nyer.
� Anyagilag is érdemes volt belevágni?
� Igen, hiszen jelentõsen növekedett meg-

rendeléseink száma. Ami viszont legalább
olyan fontos számunkra, mint az anyagiak,
az a szakmai és erkölcsi többlet, ami cégünk
megítélését pozitív irányba változtatta meg.

Bencs János

A sportnap eredményei

· Kispályás labdarúgás: 1. PEGÁZ, 2. P-GÁZ-P, 3. Metalkontakt

· Csocsó: 1. Koma Zoltán, 2. Áklott�Szabados, 3. Deák�Láng

· Asztalitenisz: 1. Úz Györgyné, 2. Égi Zoltán, Lelovics Tibor, 3. Periskics Miklósné

· Tollaslabda: 1. Szerdalácz Gabriella, 2. Vörösvári Csenge, 3. Vörösvári Zoltánné

· Horgászverseny: 1. Szigetvári József, 2. Klein Zsolt, 3. Kaposi László

· Fõzõverseny: 1. Kellner Mihály, 2. Pammer Károly, 3. Diethelm Mohr

Bernula Károly (32), Leikauf Tibor (32), Mu-
rányi Sándor (32), Körösztös Imre (30), Sántha
Károly (28), Kirch Ervin (28), Schmuck Róbert
(26),

A szavazás további eredménye:
Ranga József (25), Hölbling Konrád (23),
Wessják Zsolt (19), Lipták Tivadar (16), Mé-
száros József (14) szavazatot kapott.

Utolsó napirendként a közgyûlés a szám-
vizsgáló bizottság tagjainakMészáros Józse-
fet, Hölbling Konrádot ésWessják Zsoltot vá-
lasztotta meg.
A közgyûlést követõen megtartott elnök-

ségi ülésen az elnökség tagjai egyhangú sza-
vazással Bayer Károlyt elnöknek, Bernula Ká-
rolyt elnökhelyettesnek választották meg.

A csocsóbajnokságban kiélezett küzdelem folyt

Az önátadás a fogyasztók számára is kedvezõbb
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Nemrégiben négy új elnökségi tagot vá-
lasztott meg a Gázközösség közgyûlése:
Kirch Ervint, Körösztös Imrét, Murányi Sán-
dort és Schmuck Róbertet. A rövid bemu-
tatkozás mellett azt kérdeztük meg a
szakemberektõl: Hogy látják az épület-
gépész szakma helyzetét; milyen felada-
tok várnak szerintük a Gázközösségre?

A feketemunka elleni harc
zászlóvivõje akarok lenni

Kirch Ervin 1983-ban, a bonyhádi építõipari
ktsz.-ben központifûtés-szerelõként kezdett
dolgozni. Rövidesen középfokú szakmai vég-
zettséget szerzett, majd több újabb szakmun-
kásoklevelet érdemelt ki, mestervizsgát tett,
szakmai tanfolyamok sorát végezte el. 1990�
91-ben egyéni vállalkozó lett, 1993-ban ala-
pította elsõ cégét. A Kirkop Kft., amelynek je-
lenleg résztulajdonosa, ügyvezetõje, 1997-
ben jött létre. Egyik életre hívója a Tolna me-
gyei épületgépészek szakmai szervezõdésé-
nek, a �Csövesek Klubjának�, a MÉGSZ Tol-
na megyei elnöke.
A szakma helyzetét és a Gázközösség jö-

võjét az új elnökségi tag meglehetõsen össze-
függõnek látja.
� Nem könnyû a szakma mai helyzete �

állapította meg. � Õsszel mindenkinek van
munkája, de átfogóan nem jó a helyzet. Túl
sok a kókler, a jó minõségû munkát megfe-
lelõ áron manapság nehéz eladni. Nem kön-
törfalazhatunk: a Gázközösségnek is ki kell
vetnie soraiból azokat a tagokat, akik támo-
gatják a silány minõséget, vagy bérátadóként
pártolják a feketemunkát. Nincs más lehetõ-
ségünk, vagy megküzdünk ezzel a gonddal,
vagy süllyedünk a mocsárban.
� Jómagam a feketemunka elleni harc

zászlóvivõje szeretnék lenni � tette hozzá a
bonyhádi vállalkozó. � Ezt tartom a fõ, és
egyben nagyon kemény, sok tényezõtõl füg-

gõ feladatnak. Az elnökség fölvállalta a meg-
oldás megkeresését, ami viszont csak a ta-
gok többségének támogatásával vihetõ vég-
hez. Kényes, és egyáltalán nem népszerû ügy
ez, hiszen emberek ellen kell fellépni, ami
akkor is indulatokat szül, ha megfelelõ jog-
alappal rendelkezünk ehhez. Az elmondottak
alapján ezért némileg kétkedõ vagyok az
eredményt illetõen, viszont ez az elhatározá-
somon nem változtat.
Ám csak akkor fogunk elõrelépni a fekete-

munka elleni, és egyben a saját jövõbeni
megélhetésünket jelentõ küzdelemben, ha
megfelelõen összekovácsoljuk a Gázközös-
séget, és ha a többség megérti és támogatja
törekvéseinket. Az elnökség ehhez önmagá-
ban kevés.
� Milyen más terület munkájába fog még

bekapcsolódni?
� A GMBSZ-szel szeretnék a jövõben tel-

jes mellszélességgel foglalkozni, de csak azu-
tán, ha a feketemunka elleni fellépéssel ered-
ményt érünk el.

Igen fontos
az érdek-képviseleti szerep

A pécsi Körösztös Kft. mûszaki vezetõje,
Körösztös Imre a helyi PMMF-en végzett
1994-ben. Friss diplomásként Meszlényi Zol-
tánnál volt elõkészítõ, majd egy pécsi cégnél
dolgozott mûszaki vezetõi poszton. A DDGÁZ
Rt.-nél eltöltött néhány év után vált vállalko-
zóvá � még a diplomázását megelõzõen ala-
pított � vállalkozásában.
Bizonyos téren javult a szakma helyzete �

fogalmazta meg véleményét a szakma kilá-
tásairól �, jobb minõségû anyagokat hasz-
nálunk, így minõségi munkát végezhetünk. Az
épületgépészeti, ezen belül a gázpiac viszont
szûkül. Az általános építõipari recenzió, a
gázáremelés szerintem egyre jobban érezteti
majd a hatását. Úgy látom, a minõség na-
gyobb szerepet kap majd, míg a munka

mennyisége rövid távon csökkeni fog. A piac
két pólus felé tolja a vállalkozásokat, ahogy
ezmármegfigyelhetõ. Lesz cég, amely olcsón,
de csakmegfelelõminõséggel teljesít. Ugyan-
akkor arra számítok, hogy minõségi munkát
végzõ, magasabb árszintû cégek jelennek
meg.
A Gázközösség feladatairól szólva Kö-

rösztös Imre elmondta, hogy a DDGÁZ-zal
folyamatos a kommunikáció, és ez jó alapot
jelent. Igaz, hogy a szolgáltató mozgástere
némileg beszûkült, de igyekszik figyelembe
venni a szerelõk érdekeit. Viszont az egyesü-
letnek szerinte fontos lenne a terjeszkedés: föl
kell vennie a kapcsolatot a többi gázszolgál-
tatóval és szakmai szervezettel annak érde-
kében, hogy országos jelentõségûvé váljon.
Így, a többi szervezõdéssel egységesen fellép-
ve képes csak ellátni az általános érdekvé-
delmet.
� Az internetes honlapon dolgozom Mu-

rányi Sándorral � beszélt feladatairól az új-
donsült elnökségi tag. � Aktív, széles körû
szakmai információkkal megtûzdelt internetes
portált szeretnénk kialakítani, amely mást
mutat az egyes látogatóknak. A tagok elér-
hetik majd a technológiai utasításokat, olvas-
hatnak szabványokról, és szereléstechnológiai
segítséget is kaphatnak. A külsõ látogatók
viszont a Gázközösség reklámjait, kifelé szó-
ló híreit fogják megtalálni az oldalon. Az
internetes oldalon is szerepet kell kapnia az
érdek-képviseleti tevékenységnek.
� A közösségi tagokat kiemelt piaci hely-

zetbe kell hoznunk! � összegezte véleményét
Körösztös Imre. � Ha a tagságuk révén olyan
információkat tudhatnak meg, amelyekhez a
szervezeten kívül lévõk nehezen juthatnak
hozzá, nem fogják hiábavalónak érezni a tag-
díjat.

A Gázközösség túl van
a helykeresésen

Murányi Sándor, a pécsi Murányi Épületgé-
pészet Kft. tulajdonosa 1979-ben végzett a
pécsi PMMF épületgépész mérnöki szakán.
Friss diplomásként a Pécsi Építõipari Szövet-
kezet építésvezetõje volt. Elsõ cégét két kollé-
gájával, a nyolcvanas évek közepén hozta
létre. 2000 decemberétõl önállósult, akkor
indította el jelenlegi vállalkozását.
� Ma az épületgépészeti szakma alulérté-

kelt, és ezt tragikusnak tartom � véli Murányi
Sándor. � Társadalmi szinten nem tartják ko-
moly szakmának, és ez kihat az anyagiakra
is: a megrendelõk nem hajlandók megfizetni
a szakmai színvonal árát. A jelenlegi piaci
helyzet kizárja az áremelést, így alig megté-
rülõ árakkal dolgozunk. Ezért is virágzik a
fusizás, vagy finomabban szólva a rejtetten
végzett munka. Sajnos, ma jobbanmegéri fe-

Új elnökségi tagok a Gázközösségben



Három
munkacsoport
alakult
A szeptemberi elnökségi ülésen három
munkacsoportot alakítottak az elnök-
ségi tagok.
Murányi Sándor, Körösztös Imre és

Czétány László az új honlap elõkészí-
tését, a szakmai tartalmak tervezését
vállalta. A mûszaki szabályozás prob-
lémáival, befolyásolásának irányaival
Huszár Tibor, Leikauf Tibor, Bayer Ká-
roly és Murányi Sándor foglalkozik. A
feketemunka és a bérátadás témakö-
rét Leikauf Tibor, Huszár Tibor, Berta
Márton és Kirch Ervin tekinti át és tesz
javaslatot a tennivalókra.
A MÉGSZ és a Gázközösség közöt-

ti szorosabb kapcsolattartás szervezé-
sére felkéri az elnökségCserkúthy Lász-
lót, a MÉGSZ tiszteletbeli elnökét.
A közvélemény-kutatásban felmerült

az igény arra, hogy kisebb körben is
legyenek szakmai összejövetelek, be-
szélgetések a tagokkal. A találkozókat
jövõ év elejére tervezik.
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ketén dolgozni, és az jár jobban, aki nem tö-
rõdik a szakmai továbbképzéssel, ISO-minõ-
sítéssel, és egyéb kötöttségekkel. Ez a legna-
gyobb nyûg jelenleg, ami hátrányos helyzet-
be hozza a becsülettel dolgozókat, és ami
ellen a Gázközösség már most sokat tesz.

És tennie is kell a jövõben, például az
összefogás erõsítésével. Miért ne alakíthat-
nánk ki, akár egyesületünk ajánlása alapján
olyan árakat, amiket mindenki figyelembe
vesz, mint például a közjegyzõk? Ha � a ver-
senytörvény figyelembevételével � senki sem
vállalja egy árszint alatt a munkát, akkor ja-
vulhatna ez a helyzet.
A második kérdéssel kapcsolatban a cég-

vezetõ elmondta, hogy szerinte a Gázközös-
ség már meghatározta a célokat, s megtalál-
ta teendõit � régen túl van a helykeresésen.
Ezért a feladatokhoz társuló eszközök kidol-
gozása áll már az elõtérben � fejtette ki.
� A munkabizottságok � melyek közül

többnek jómagam is tagja vagyok � konk-
rétan dolgoznak a GMBSZ alakításán és ér-
telmezésén, a feketemunka elleni tevékeny-
ség megtervezésén, az érdek-képviseleti fel-
adatokon, és egy jól mûködõ honlap kiala-
kításán. Ezek a szervezeti egységek önálló-
an dolgoznak, de gyakran találkozunk, és
egyeztetjük az eredményeinket. Úgy látom,
jól haladunk. Az ellenõrzést pedig a vezetõ-
ségi üléseken megvitatott beszámolók töltik
be.
Fontosnak tartom, hogy a tagságot is tá-

jékoztassuk. Beszéljünk az eredményekrõl,
hozzunk konkrét döntéseket! � tette hozzá
Murányi Sándor, aki az egyesület jövõjét biz-
tatónak látja. � A DDGÁZ-zal azonosak az
érdekeink, így a szervezetünk mamár kölcsö-
nös elõnyök alapján mûködõ partnerség,
szimbiózis. Ez a partnerség akkor fog hosszú
távon jól mûködni, ha minden résztvevõ pro-
fitálhat belõle.

Jó irányba tart
a közösség, de érezhetõ
megtorpanás is

Schmuck Róbert, a pécsi Geo-Sun Kft. tu-
lajdonosa 1976-ban végzett a pécsi mû-

A Gázközösség
bizottságai
Tagfelvételi
bizottság:
Bernula Károly eh.
Czétány László
Berta Márton
Etikai bizottság:
Leikauf Tibor
Schmuck Róbert
Bayer István
Hajdú Zoltán
Számvizsgáló
bizottság:
Hölbling Konrád
Mészáros József
Wessják Zsolt
Minõségbiztosítási
team vezetõje:
Zongor Gábor

szaki fõiskolán. Gépészmérnök, épület-
fenntartási szakmérnök, hegesztõ szakmér-
nök (EWT). A gázipar területén sokféle fel-
adatot kapott már: volt, mikor Baján vá-
rosi gázt gyártott, de vezetéképítéssel, épü-
letgépészeti munkákkal is foglalkozott.
Cége a DDGÁZ ZRt. elsõ beszállítói kö-
zött volt.
� Sokat fejlõdött szakmai téren az épü-

letgépészet � kezdte a szakmáról alkotott vé-
leményét egy pozitív vonatkozással. Viszont
meglátása szerint a piaci viszonyok kedve-
zõtlenek az építõiparban, és így gépészeti
téren is visszaesés következett be. Ráadásul
Baranyában � jórészt a helyben mûködõ kö-
zép- és felsõfokú szakmai képzés miatt � na-
gyon sok az épületgépészeti vállalkozó, tár-
saság. Sokan indítanak itt saját vállalkozást
� néha egyszerûen állás híján �, ami más
megyékben kevésbé jellemzõ. A szokásos-
nál nagyobb konkurenciaharc a megyében
szintén visszaveti a vállalkozások versenyké-
pességét.
� Szerintem a Gázközösség pozitív

irányba tart � fejtette ki véleményét az
egyesületrõl Schmuck Róbert. � Más kér-
dés, hogy a kezdeti lendület kissé alább-
hagyott. A továbblépéshez a tagok önál-
lóságát lenne fontos növelni, több jogo-
sultságra lenne szükség, ahogy a mûszaki
átvétel terén.

A hetvenes években voltak kijelölt gázsze-
relõ-szolgáltatók, akik mindent elintéztek, és
csak a dokumentációt adták le a szolgáltató-
nak. Ez bizonyos szempontból jobb megol-
dás volt, mert ma jelentõs a többletügyinté-
zés, a dokumentáció, különösen ahhoz ké-
pest, aki nem rendelkezik különféle jogosult-
ságokkal.
A pécsi vállalkozó befejezésül elmondta,

hogy a legnagyobb hangsúlyt elnökségi mun-
kájában a Gázközösség továbbfejlesztésére
szeretné helyezni.
Korábban részt vett a leginnovatívabb vál-

lalkozás kiválasztásában, de most még nem
alakult ki a konkrét feladatköre.

B. J.
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A mûködõképes liberalizált
gázpiac kérdései

A földgázpiac legfontosabb kérdéseirõl
tanácskoztak november 21�22-én
Essenben a GAT 2006 (Gasfachliche
Aussprachetagung = Gázszakmai be-
szélgetések) címû németországi fóru-
mon. A szakterület minden szeletét
összefogó találkozó irányelveit röviden
összefoglalhatjuk: piac, mûködõképes-
ség, biztonság. Ezek a kérdések hatá-
rozzák meg minden évben az esemény
programját.

A legjelentõsebbnek tartott két német épület-
gépész szervezet, a DVGW és a BWG által
szervezett konferenciát évrõl évre más város-
ban rendezik meg. A helyszínül választott te-
lepülések kiemelt rangjához méltó feltételek-
kel biztosítják az � általában kétezer fõnyi
szakmabelit megmozgató � összejöveteleket.
A hagyományossá vált rendezvényt a legje-
lentõsebb szolgáltatók és vállalkozások támo-
gatják, s a témák jelentõségét az adja, hogy
a szakma prominens képviselõi dolgoznak
rajtuk. Mintegy százötven kiállítót vonz a fó-
rummal párhuzamosan megtartott gázszak-
mai kiállítás. A Ruhr-vidék központjaként szá-
mon tartott helység kiválasztása sem véletlen:
manapság Essent már a �német energia köz-
pontja� elnevezéssel illetik.
Korábban elsõsorban a mûszaki témák

kaptak nagy hangsúlyt a gázfórum elõadá-
saiban � tudtuk meg Bayer Károlytól, a Gáz-
közösség elnökétõl, aki részt vett a tanácsko-

záson. A hálózatépítés és -karbantartás, a
belsõ szerelés kérdései uralták a pódiumot
az elõzõ években. De a nagyon gyakorlatias
szemlélettel összeállított programban idén a
gázpiaci liberalizáció vette át a fõszerepet,
ami jelentõs hangsúlyeltolódást jelez. Az elõ-
adások közel kétharmada vette sorra e téma-
kör részkérdéseit. A beszámolókból kiderült:
Németországban évek óta foglalkoznak a li-

beralizációval, s annak gyakorlati megvaló-
sítási lehetõségeivel. Minden kapkodás nél-
kül, alaposan szeretnék megteremteni a fo-
gyasztók számára a szabad szolgáltató-
választás lehetõségét, nem feledkezve meg a
szakma érdekeirõl sem. A mûködõképes, li-
beralizált piac kiépítése állt a GAT 2006 kö-
zéppontjában.
A formális mozzanatokat nélkülözõ, élénk

érdeklõdést kiváltó program további elõadói
több, itthon is napirenden lévõ problémát
érintettek. A hálózatok mûszaki biztonsága,
a megújuló energiák alkalmazása tartozik
például ezek közé. Az utóbbi területen bemu-
tatták a földgázzal mûködtetett hõszivattyú-
val kapcsolatos eredményeket, ami most még
csak érdekességként, és a távolabbi jövõben
alkalmazható mûszaki megoldásként kapott
helyet a konferencián.
Intenzíven foglalkoznak a földgáz gépko-

csi-üzemanyagként való felhasználásával.
Több gépkocsigyártó mutatta be legújabb
földgázhajtású jármûvét, emellett megjelen-
tek a tankoláshoz szükséges eszközök, beren-
dezések, komplett töltõállomások. Egészen új
koncepciót jelenthet a földgáz felhasználá-
sában a házi töltõberendezés megjelenése,
amelynek az otthoni gázhálózatra történõ
csatlakoztatásával akár a garázsban is meg-
tölthetjük autónk tartályát.
Az elõadások anyagai iránt bõvebben ér-

deklõdõk a www.gat-dvgw.de honlapon, a
letöltések menüpontban (downloads) talál-
hatják meg az utóbbi három évben elhang-
zott elõadások pdf-formátumú anyagait.

Bencs J.

AMagyar Épületgépészek Szövetsége fo-
lyamatosan törekszik arra, hogy a CO-
mérgezés miatti rendõrségi, bírósági el-
járásokat a szakmai nyilvánosság elé tár-
ja. Az alábbi esetleírás is a szövetségtõl
származik.

A rendõrség azt követõen kezdett nyomozást,
hogy egy személy lakásának fürdõszobájában
szén-monoxid-mérgezés következtébenmeg-
halt.
Az ügyészségnek a bíróságra beadott vád-

irata szerint a lakást az építés során fokozott
légzárású nyílászárókkal látták el, mert a fe-
lelõs mûszaki vezetõ nem követelte meg a
helyi gázszolgáltató elõírásainak teljesítését.
A vádirat szerint a baleset oka volt az is,

hogy gravitációs helyett ventilátoros (de-

pressziós) szellõztetést építettek be a fürdõ-
szobába.Mindez azt eredményezte, hogy nem
volt megfelelõ a folyamatosan mûködõ ka-
zán levegõ utánpótlása, a kémény felõl vissza-
áramlás alakult ki, s szén-monoxiddal telt meg
a helyiség.
Az ügyészség halált okozó, foglalkozás kö-

rében elkövetett gondatlan veszélyeztetés vét-
ségére hivatkozva adta be vádiratát a bíró-
ságra.
Az illetékes városi bíróság nyilvánosan

tárgyalta az ügyet és elsõ fokon az I. rendû
vádlottat bûnösnek mondta ki halált okozó,
foglalkozás körében elkövetett gondatlan ve-
szélyeztetés vétségében. Ezért 1 év és 10
hónap, 3 évi próbaidõre felfüggesztett fog-
házra és 500 ezer forint pénzmellékbünte-
tés megfizetésére ítélte, valamint végleges

Földgázhajtású autó, otthoni tankolással?

hatállyal eltiltja attól, hogy felelõs mûszaki
vezetõi tevékenységet fejtsen ki. A II. r. vád-
lottat foglalkozás körében elkövetett gondat-
lan veszélyeztetés vétségében találta bûnös-
nek a bíróság, ezért õt 150 ezer forint pénz-
büntetésre ítélte.
A III. rendû vádlottat halált okozó, foglal-

kozás körében elkövetett gondatlan veszélyez-
tetés vétségében mondta ki bûnösnek a bíró-
ság, ezért õt a bíróság 1 év, 2 évi próbaidõre
felfüggesztett, fogházra ítélte és 5 év idõtar-
tamra eltiltotta szakmája gyakorlásától.
Az ítéletet az I. és III. rendû vádlottak meg-

fellebbezték, így az nem jogerõs.

Az ítélet indoklását a MÉGSZ közli
a www.megsz.hu honlapon, amint azt
a bíróságtól megkapja.

Felfüggesztett fogházbüntetés halálos CO-mérgezés miatt


